
Korak naprej pri
povezovanju trgovine s
proizvodnjo

Vrsto let smo se prepirali o tem, kdo je kriv za slabo založenost
trga — trgovina ali proizvodnja? Eni in drugi so se izogibali krivde
in trdili, da niso krivi. Potrošnik pa si je zaman belil glavo s tem, da
bi odkril resnico, zakaj ne dobi tega, kar hoče, oziroma zakaj so
posamezni proizvodi tako dragi.

Zakon o združenem delu predvideva, da se mora trgovina poveza-
ti s proizvodnjo in danes nihče več ne razmišlja o tem, kako, temveč
trgovinske organizacije že oblikujejo samoupravne sporazume, ki
jih bodo trdno povezale s proizvodnjo, tako poslovno-plansko, kot
tudi dohodkovno. Pri tem pa se pojavlja vrsta problemov, ki jih bo
treba razreševati. Proizvodnja, ki je vrsto let ponujala trgovini
svoje proizvode, lahko letos izbira med samoupravnimi sporazumi,
ki jih pošiljajo trgovinske organizacije, in ocenjuje, kateri od teh je
boljši in zanjo bolj prikladen. Poleg tega pa nekatere, sicer na srečo
redke, tako proizvodne, kakor tudi trgovinske organizacije, poizku-
šajo ohranjati svoj monopolni položaj na tržišču in večkrat vnašajo
v sporazum določbe, ki niso vedno v skladu z zakonom o združenem
delu. Razlogov za take nepravilnosti je veliko, posebno ker v posa-
meznih sredinah še vedno gledajo predvsem na svoje koristi, pri
tem pa pozabljajo, da jih bodo ti dokumenti zavezovali tudi v pri-
hodnje in ne bodo ostali le črka na papirju.

Povezovanje med trgovino in proizvodnjo pa ne pomeni le nove
oblike poslovnega sodelovanja, temveč uveljavljanje samouprav-
Ijanja inkategorije menjave dela. Na ta način se bo manjšala razlika
med direktnimi proizvajalci in tistimi, ki delajo v trgovini, nihče
več ne bo mogel govoriti o tem, da mu je vseeno, kako in po kakšni
ceni proizvaja proizvajalec svoj proizvod. Nikomur ne bo več vsee-
no, ali bodo proizvodi ležali v skladišču, ali bodo prodani. Proces
bo povezan v celovitost, v kateri bodo eni odvisni od poslovanja
drugih, njihove delavnosti, sposobnosti in racionalnosti v poslova-
nju.

V Ljubljani je veliko število trgovinskih organizacij in prav zato
je za našo občino povezovanje med trgovino in proizvodnjo zelo
pomembno, saj bo prineslo v gospodarjenje — vsaj upajmo — večjo
skrbnost in čiste račune.
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